



Friendship One 2009

March 2009

U.S., Saudi Forces extend hands in Friendship



Major Gen. Rhett Hernandez, U.S. Military Training Mission to the Kingdom of Saudi Arabia and Saudi Northern Area Commander Major Gen. Ahmed Saeed Al Shehri shake hands during a gift exchange presentation for Friendship One 2009 in Saudi Arabia, Feb. 22.

Story and photos by
Spc. Elayseah Woodard-Hinton
20th Public Affairs Detachment

Over the next few weeks, National Guard Soldiers from across the U.S. along with U.S. Army Central servicemembers, will work side-by-side with Royal Saudi Land Forces to strengthen military interoperability and relations between the two nations through a field training exercise called Friendship One 2009.

“[Friendship One] has multiple facets to it; but most important, it’s a great opportunity to help with interaction with a foreign army to be able to build a friendship with them and a relationship that will be long lasting,”

said Lt. Col. Anthony Mohatt, battalion commander, 2nd Battalion 137th Combined Arms Battalion, Kansas National Guard.

All exercise participants have arrived to Saudi Arabia and will begin conducting training the first week of March; however, some training has already taken place for U.S. and Saudi advanced party elements who are responsible for receiving, staging, training and supporting exercise participants. This training included opportunities for observer controller/trainers, to begin to familiarize themselves with different radio and Multiple Integrated Laser Enga-

See Hands, page 2





Lt. Col. Anthony Mohatt, battalion commander, 2nd Battalion 137th Combined Arms Battalion, Kansas National Guard leads his Soldiers off the plane after landing in Saudi Arabia to participate in Friendship One 2009.

Hands, from page 1

ment Systems that will be used in the field exercises.

Several events have also taken place allowing the U.S. and Saudi Forces to integrate and show their enthusiasm for this opportunity.

One such event included a gift exchange presentation, which was instrumental in expressing each countries friendship.

Maj. Gen. Rhett Hernandez, U.S. Military Training Mission to the Kingdom of Saudi Arabia and Saudi Northern Area Commander Maj. Gen. Ahmed Saeed Al Shehri, addressed the 2/137th and RSLF Soldiers who attended the presentation in support of the exercise.

“This is a historic exercise,” said Hernandez, “It’s been 17 years since the Royal Saudi Land Forces and the United States Army Soldiers have trained side-by-side together. You are now part of history and when you are part of history, you want to make more history, so I look forward to the training you will conduct together.”

In addition to being part of history, Soldiers of the 2/137th will be able to share their first-hand experience from previous deployments to help with the field training portion of the operation.

“Many of the Kansas National Guard Soldiers have been in Iraq and have participated in combat operations in Iraq,” said Lt. Col. Tony Carbone, U.S. advisor to the RSLF’s 6th Brigade, U.S. Military Training Mission. “They are well trained in being able to execute this type of exercise.”

Much of the day-to-day focus of the exercise will be on maneuver capability and interoperability along with logistical coordination and support between the two nations. The exercise will also give both countries an opportunity to exchange ideas and learn new operational tactics while improving military relationships.

“The offer was given to us a year ago and we jumped at it,” said Mohatt. “We thought it was a great opportunity to come out and do this.”

MEDEVAC rehearsal: sharing techniques and best practices

Story and photo by

Spc. Elayseah Woodard-Hinton
20th Public Affairs Detachment

U.S. and Royal Saudi Land Forces, observer controller/trainers, participating in Friendship One 2009, a bilateral field training exercise taking place in Saudi Arabia, walked through conducting a Medical Evacuation on injured Soldiers, Feb. 24.

With a large scale exercise such as FS One 09, several weeks of preparation, which is commonly referred to as Receiving, Staging, Onward movement and Integration coordination, is necessary to ensure interoperability with the host nation and training objectives are met.

The MEDEVAC training was conducted to help prepare the OC/Ts, who will observe and provide feedback to U.S Soldiers and the RSLF during the field training missions that will take place the first week of March.

“We have seen a definite necessity to ensure that we maintain our ties with the Saudis,” said Lt. Col. Tony Carbone, U.S. advisor to the RSLF’s 6th Brigade, U.S. Military Training Mission. “And in all honesty, it is a step up from just doing simulation exercises to now actually putting Soldiers on the ground and executing the missions on the ground. That’s where you are going to find out where the problems are going to be so you can fix them and be prepared for any contingencies you ever have to form with the Saudis.”

The training included a demonstration given by U.S. Army Central’s Surgeons Office on MEDEVAC

terminology and first aid techniques used when evacuating injured personnel.

In order to unify U.S. and Saudi MEDEVAC practices, U.S. Soldiers posed as the injured, while Saudi forces and equipment were used to evacuate the patient. One of the evacuated Soldiers was then flown to a hospital where civilian employees simulated how the patient should be assessed and treated upon arrival to the emergency room.

“It’s a matter of us coming together and blending the two systems so that we can take care of the patient,” said Lt. Col. Michael Ripley, senior flight surgeon, U.S. Military Training Mission. “We’re working with another country who has a different system, similar, but different. Therefore, we really need to incorporate how they see things and how they go about their business to see if we can blend it, so that we both get to the same goal.”

Maintaining the health and safety of servicemembers is necessary in completing missions in the field, which is a reason why MEDEVAC training such as this is necessary to teach troops how to handle real life emergency situations. However, this training was unique because it provided an opportunity for Forces from different nations to learn to work together and take care of each other.

“I was pleased with the MEDEVAC training, especially the Saudis’ reaction,” said Sgt. 1st Class Keith Blackmon, patient administration noncommissioned officer, USARCENT’s Surgeons Office. “It was truly information sharing because we both learned from each other.”



Lt. Col. Michael Ripley, senior flight surgeon, U.S. Military Training Mission, applies field dressing to Lt. Col. Simon Nour, 3rd Medical Command, during Medical Evacuation Training for observer controller/trainers, participating in Friendship One 2009. The MEDEVAC training took place in Saudi Arabia, Feb. 24.

بروفات الإخلاء الطبي: تبادل التنقيات والتدريب الأفضل



قام ملاحظين ومرافقين الجيش الأمريكي والقوات البرية الملكية السعودية والمشاركين بتمرين الصداقة (1) لعام 2009 تدريب مشترك بالمملكة العربية السعودية على عملية الإخلاء الطبي للأفراد الجرحى في تاريخ 24 فبراير.

بوجود تمرين على مستوى كبير كتمرين الصداقة لعام 2009 كان هنالك أستعدادا مبكرا لأسابيع والتي يطلق عليها عادة الأستقبال والترحيل والدفع الى الامام والدمج والتي تعتبر ضرورية للتأكيد على التوافق بين القوات الامريكية والبلد المضيف والتأكد ايضا بأنها تحقق الأهداف من التمرين. كان تدريب الإخلاء الطبي لتجهيز المراقبين والملاحظين والذين سيلتصرون ويعطون توجيهاتهم للأفراد الامريكيين والأفراد السعوديين خلال مهمة التمرين الميداني والتي ستبدأ في أول اسبوع من مارس. "لقد وجدنا أنه من الضرورة أن نحافظ على العلاقة بيننا وبين المملكة" قالها المقدم من الجيش الأمريكي كاربون والذي يعمل كمستشار للواء السادس من القوات البرية الملكية السعودية لمهمة التدريب العسكرية الأمريكية "وهي تطور من وضع تمارين مشبهات الى وضع جنود حقيقيون على الأرض وتنفيذ المهمة على الأرض وهنا تتبين المشكلات التي سيتم إصلاحها والإستعداد لإي طارئ قد يحدث مع المملكة العربية السعودية" تضمن التدريب شرح قام به مكتب الجراحين المركزي بالولايات المتحدة عن مصطلحات الإخلاء الطبي وتقنيات الإسعاف الأولي المستخدم عند إخلاء اي فرد.

ومن أجل توحيد تدريب الإخلاء الطبي السعودي مع الأمريكي قام الجنود الأمريكيين بتمثيل الجرحى بينما إستخدمت معدات القوات السعودية وعناصر القوات السعودية في إخلاء المرضى. احدى علميات الإخلاء الطبي الجوي التي تمت لأحد الجنود الأمريكيين حيث تم إخلائه جوا الى المستشفى حيث قام بإستقباله احد العاملين بالمستشفى وقام بتمثيل كيف ان المريض يعالج عند قدومه الى غرفة الطوارئ. " ينبغي علينا أن ندمج النظامين سوياً لكي نهتم بالمريض" قالها المقدم مايكل اقدم الجراحين الجويين لمهمة التدريب العسكرية الأمريكية " نحن نعمل مع دولة أخرى تحمل نظام يبدو مشابهه ولكنه مختلف ولذلك لابد ان نشاركهم في كيفية نظرهم للأشياء وكيف يهتمون بأموالهم لنرى إذا كنا نستطيع الدمج فيما بيننا لتحقيق الهدف نفسه؟"

المحافظة على صحة وسلامة الأفراد الذين يخدمون لنا هو مطلب ضروري لأنها المهمة في الميدان ولهذا كان وضع تدريب الإخلاء الطبي أمراً مهما لتعليم القوات كيف يتولون حالات الطوارئ في الحياة الواقعية. ولكن كان هذا التدريب مميزاً لأنه أعطى فرصة للقوات المختلفة الأعراق بتعلم كيف يعملون سوياً ويعتنون ببعضهم البعض. " لقد سررت بتدريب الإخلاء الطبي وبشكل خاص ردة فعل السعوديين" قالها الرقيب أول كيث بلاكمون ضابط صف ادارة المرضى بمكتب الجراحين بالقيادة الوسطى للجيش الأمريكي. " لقد كان التدريب مشاركة فعلية للمعلومات لأننا تعلمنا من بعضنا البعض."



المشاركة سوف تضع خبراتها الطويلة في متناول القوات السعودية في هذه التدريبات المشتركة لرفع مستوى الجاهزية . و اضاف المقدم توني كاربون رئيس فريق تدريب الاسلحة المشتركة بأن معظم العسكريين المشاركين من الجانب الامريكي سبق وان خدموا في العراق في عمليات قتالية واكتسبوا خبرات كثيرة في العمليات العسكرية .

ان معظم التركيز في هذا التمرين سيكون موجه نحو تعزيز القدرات القتالية لوحدات المناورة وعلى التنسيق الوجدستي وعمليات الاسناد بين القوتين وسيوفر فرص تبادل المعلومات والاراء وتعلم امور جديدة من بعضهم البعض. وذكر المقدم موهات ان فكرة التمرين عرضت علينا قبل عام وقلنا انها فرصة عظيمة ان نقوم بتنفيذها .



الصدافة الاول 2009

رئيس بعثة التدريب العسكرية الامريكية اللوا ريت هيرنانديز كلمة شكر فيها سعادة قائد المنطقة واركاناته



تبادل رئيس بعثة التدريب العسكرية الامريكية اللواء هيرنانديز التحية و سعادة قائد المنطقة الشمالية وتمنوا كلاهما التوفيق للجمع في التعاون وجرى تبادل الهدايا التذكارية والصور بين الجانبين . البلدين وذلك من خلال تنفيذ تمرين ميداني يدعي تمرين الصداقة واحد لعام 2009.

على مدى الاسابيع القليلة القادمة سوف يعمل عدد كبير من قوات الحرس الوطني الامريكي القادمون من كافة ارجاء الولايات المتحدة الامريكية ومن القيادة المركزية الامريكية جنبا الى جنب مع القوات البرية الملكية السعودية من اجل تعزيز التعاون العسكري والعمليتي بين البلدين وذلك من خلال تنفيذ تمرين ميداني يدعي تمرين الصداقة واحد لعام 2009.

يتصف تمرين الصداقة الاول هذا بعدة صفات ، واهمها هو انه فرصة عظيمة للمساعدة في التعاون مع جيش دولة صديقة من اجل بناء وتعزيز عرى الصداقة المستديمة . هذا ما ذكره المقدم موهان ، قائد الكتيبة الثانية في الفرقة 137 من الحرس الوطني في ولاية كنساس هذا وقد وصل جميع المشاركين في التمرين الى المملكة العربية السعودية وسوف يباشرون تدريباتهم لتنفيذ التمرين في الاسبوع الاول من شهر مارس 2009. وقد بدأ الاعداد والتجهيز وتنسيق الواجبات وتدريب الملاحظين المراقبين واستقبال الوفود من الجانبين السعودي والامريكي للامام بمختلف اجهزة الاتصال والمشبهات (مايلز) التي سوف تستخدم في تنفيذ التمرين الميداني.

لقد تمت عدة لقاءات بين الجانبين تمثلت في كلمات الترحيب والرغبة الاكيدة في التعاون وجرى تبادل الهدايا التذكارية والصور بين الجانبين . والقى سعادة قائد المنطقة الشمالية كلمة ترحيبية اعرب فيها عن سروره بوجود هذه المجموعة من الضباط وضباط الصف المحترفين وعن الامل في الاستفادة من هذه التدريبات لكلا الطرفين . ثملقى رئيس بعثة التدريب العسكرية الامريكية اللوا ريت هيرنانديز كلمة شكر فيها سعادة قائد المنطقة واركاناته وجميع من اسهموا في دعم هذا التمرين وذكر بأن هذا هو حدث تاريخي تجتمع فيه قوات امريكية وسعودية بعد مضي 17 عاما على مشاركتها في حرب الخليج وان القوات الامريكية

